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Dagsorden: 
1. Godkendelse af dagsorden 26. februar 2018 
2. Godkendelse af referat 22. januar 2018*) 
3. Meddelelser 

a) Studienævnsformanden 
b) De studerende 
c) Sekretariatet 

4. Merit- og dispensationsansøgninger 
5. Sager til behandling eksamen 

a) Godkendelse af eksamensplan S18 
6. Sager til behandling studieordninger 

a) Procedurer for studieordningsændringer*) 
7. Sager til behandling kvalitetspolitikken 

a) Undervisningsevaluering:  
Udfordringer og hvordan griber vi det an? Strategi*) 

b) Dimittendundersøgelse 
c) Undervisningsevaluering: ICF 
d) Undervisningsevaluering: TASK 
e) Undervisningsevaluering: Udvikling af grammatik og grammatiske 

vanskeligheder hos børn 
f) Undervisningsevaluering: Børns sprog- og talevanskeligheder I 

Referat Studienævn for Audiologopædi 
  
Dato og tidspunkt: 26. februar 2018 
Sted: Lysningen, stuen 
Deltagere: Thomas O. Madsen (TOM), Laila Kjærbæk (LK), Emilie Lund 

Pedersen (observatør/deltog ikke under punkt 4), Klara 
Tandrup Pedersen (KTP), Gitte Kremmer Henriksen (obser-
vatør/deltog ikke under punkt 4), Rineke Brouwer (RB),  

Afbud fra: Sabine Hedemann Jensen, Kamma Klitgaard Miethe, Camil-
la Torp Knudsen, Søren Wind Eskildsen, Heidi Christensen, 
Jesper Schmidt 

Referent: Dorte Cohrt Nebel 
Dagsorden sendt til 
orientering til: 

Sharon Millar, Steffen Nordahl Lund 



 

 Side 2 

g) Undervisningsevaluering: Andetsprogstilegnelse og -brug med fokus 
på dansk 

h) Undervisningsevaluering: Børn uden tale/sprog 
i) Undervisningsevaluering: UTI 
j) Undervisningsevaluering: Audiologi for logopæder – børn 
k) Undervisningsevaluering: Udredning og behandling af stemme-, stru-

be- og svælgsygdomme 
l) Undervisningsevaluering: Børns sprog- og talevanskeligheder II 

8. Andre sager til behandling 
a) Ansøgning underviser på UUDAV om midler til ekstern gæsteforelæ-

ser 
b) Indstilling af vicestudieleder for UUDAV 
c) Humanioras studievejledning – evaluering 

9. Sager til behandling undervisning 
a) Skema på MitSDU og BB 

b) Forslag til videregående logopædifag E18 
10. Eventuelt 

 
 
Ad pkt. 1 
Det blev besluttet at tilføje to nye punkter på dagsordenen: punkt 5b) Ansøgning om 
ændret eksamensform i faget Psykolingvistik og sprogtilegnelse II i Forår 2018 samt 
punkt 8d) Ansøgning om udgifter til kliniktimer og gæsteforelæsning. Herefter blev 
dagsordenen godkendt.  
 
Ad pkt. 2 
Referatet blev godkendt.  
 
Ad pkt. 3 

a) - Der har været en Høring om justering af retningslinjer om faglige mind-
stekrav for universitetsuddannelser rettet mod undervisning i de gymna-
siale uddannelser, der grundet ultra kort deadline ikke har været sendt i 
studienævnet, da vores uddannelser ikke er tilrettelagt mhp undervisning 
i gymnasier.  
- Det er blevet oplyst på et UR-møde at der kommer en pulje – i lighed 
med tidligere puljer til fx E-læring og akademisk skriftlighed – hvor der kan 
søges midler til udvikling af feedback fra undervisere til studerende ved 
skriftlige opgaver. Det har været et stort ønske fra de studerende side.  
- Der bliver nedsat en arbejdsgruppe på fakultetsniveau om employabili-
tet, det er muligt at tilmelde sig, hvis man ønsker at deltage. 
- Fakultetet har til Optagelsen fremsendt en oversigt over regler for ba-
chelorstuderende, der ønsker at starte på kandidatuddannelsen inden de 
har afsluttet bacheloruddannelsen. 



 

 Side 3 

- Der har været afholdt det årlige Åbent Hus den 24. februar, hvor vi stod 
på stand sammen med Audiologi. Der var godt med besøg og over 50 
samtaler med potentielle studerende.  
- Der afholdes Aftagerpanelmøde den 14. marts, dagsorden er endnu ikke 
sendt ud.  
- Der er arbejdet meget med at forbedre informationen til eksterne un-
dervisere.  
- Der planlægges informationsmøde for kandidatstuderende om speciale 
og projektorienterede forløb. 

b) - Arrangement af dimissionen er så småt i gang og de første studerende 
har meldt sig til at stå for arrangementet. 
- Arbejdsgruppen, der skulle planlægge aktiviteter for de penge, der blev 
givet ifm studiemiljøundersøgelsen, har planlagt en spille aften i april med 
brætspil, konkurrencer i kagebagning og spil.  

c) - For første gang bliver vores nye kvote 2 bachelorstuderende optaget via 
Uni-test og en motiveret ansøgning. Kandidatoptaget kører som sædvan-
ligt.  

Ad pkt. 4 
Der blev behandlet 6 ansøgninger. Se fortroligt referat.  
 
Ad pkt. 5 
Det blev besluttet at behandle det nye punkt 5b) før behandling af punkt 5a). 

a) Den fremlagte eksamensplan for S18 blev godkendt med ændring af ek-
samensform i faget Psykolingvistik og sprogtilegnelse II. Afleveringsdato 
for den fri hjemmeopgave bliver fastholdt til samme dato hvor synopsis 
skulle have været afleveret. Studerende, der har meldt sig til at arrangere 
årets dimission, kan rette henvendelse til studiesekretær Heidi Christen-
sen, så der ikke bliver sammenfald mellem mundtlig eksamen i faget Er-
hvervet hjerneskade og dimissionen.  

b) Den fremsendte ansøgning om ændring af eksamensformen i faget Psyko-
lingvistik og sprogtilegnelse II: 
Prøveform: Fri hjemmeopgave 
Sideomfang: 8-10 normalsider 
Flere studerende kan bidrag: Ja, maks. 3 studerende pr. opgave. Omfan-
get udvides med 4 sider for hver deltager ud over den første. Det skal af 
opgavebesvarelsen tydeligt fremgå, hvem der er ansvarlig for hvilke dele.  
Censur: Intern prøve med to eksaminatorer 
Bedømmelse: 7-trinsskalaen 
Vægtning: 5 ECTS 
Reeksamen som ordinær prøve 
blev enstemmig godkendt.  
 



 

 Side 4 

Ad pkt. 6 
a) Punktet blev udsat til næste møde (19.03.2018). 

Ad pkt. 7 
a) Det er vigtigt at holde for øje at der er forskellige formål med evalueringer 

og derfor også forskellige metoder. Det er tidligere besluttet i studienæv-
net at alle skulle bruge det samme skema og dette skema benyttes derfor 
i dag ifm den elektroniske evaluering. Der var på mødet igen en god dis-
kussion af formål for og konsekvenser af evalueringer. Der blev derfor 
nedsat en arbejdsgruppe bestående af LK, TOM og KTP (KTP hører de ikke 
tilstedeværende studenterrepræsentanter om de er interesseret i at del-
tage), der skal udarbejde forslag til fremtidig evalueringspraksis og evalu-
eringsskemaer og informationstekster. LK indkalder til det første møde.  

b) RB havde udarbejdet en tegning, der afspejlede hovedområderne i dimit-
tendundersøgelsen. Det er en meget fin rapport med gode tal for uddan-
nelsen. Langt størstedelen af dimittenderne lander i jobs, de er uddannet 
til. Dimittender angiver ønske om bedre overgang fra universitet til prak-
sis, herunder foreslås mere praktik. Rapporten viser også at der ikke 
umiddelbart giver anledning til ændring af fagsammensætning og rappor-
ten vil blive præsenteret på aftagerpanelmødet i marts. Dimittendunder-
søgelsen blev derfor taget til efterretning.  

c) Godkendt uden bemærkninger.  
d) Godkendt med bemærkning om sammenfald i arbejdsbyrder med Udvik-

ling af grammatik og grammatiske vanskeligheder. 
e) Godkendt med bemærkning om sammenfald i arbejdsbyrder med TASK. 
f) Godkendt uden bemærkninger. 
g) Godkendt med bemærkning om manglende fokus på dansk. 
h) Godkendt med bemærkning om lav svarprocent. 
i) Godkendt med bemærkning om lav svarprocent. 
j) Godkendt uden bemærkninger. 
k) Godkendt uden bemærkninger. 
l) Godkendt uden bemærkninger.  

Ad pkt. 8  
a) Der bevilges 600 kr. til transport. Honorar skal søges via instituttet, der så 

modregner timer for underviser.  
b) Punktet blev udsat til næste møde (19.03.2018). 
c) Fakultetet ønsker informationer om studiets/studienævnets erfaringer 

med Humanioras studievejledning. Såvel VIP-repræsentant som studie-
mentor og studienævnssekretær har været tilfreds med samarbejdet. RB 
fremsender svar til fakultetet.  

d) I lyset af at annuum i år er beskåret kraftigt og det er et relativt stort be-
løb, der søges om, blev det besluttet at RB vil tage kontakt til instituttet, 
for at diskutere hvor de forskellige udgifter bør afholdes fra.  



 

 Side 5 

Ad pkt. 9 
a) Punktet blev udsat til næste møde (19.03.2018).  
b) Forslag til videregående logopædi/valgfag på kandidatuddannelsen fra 

faggruppen blev drøftet og det blev besluttet at følgende fag skal indgå i 
fagudbuddet til E18: 

• Kognitive processeringsvanskeligheder for børn (10 ECTS) 
• Brugerdreven innovation (10 ECTS) 
• Demens (5 ECTS) 
• Konsultativ praksis (5 ECTS) 
 
Fagbeskrivelser til fagene skal fremsendes til studienævnet til godkendel-
se på mødet den 19. marts (19.03.2018).  
 
 SUND agter at udbyde: 

• Tinnitus 
• Audiologi for logopæder – børn (5 ECTS) 
• Udredning og behandling af stemme-, strube- og svælgsygdomme (10 

ECTS)  
 
Studienævnet vil behandle disse fag på næste studienævnsmøde, når fag-
beskrivelserne er kommet ind.  

Ad pkt. 10 
Der blev på mødet fremsat ønsker om at følgende emner kommer med som punkter på 
næste studienævnsmøde (19.03.2018): 

• Hvad betyder det, at undervisningsevalueringer sendes til institutleder? 
• Sager om eksamenssnyd, hvordan indledes og behandles disse? 
• Skelnen mellem projektorienterede forløb og forskerpraktik. 
• Procedure for inddragelse af underviser/vejleder i dispensations- og merit-

sager. 
 

Næste møde afholdes den 19. april 2018, kl. 13-16 i Lysningen 
 
 
 
 
 
Rineke Brouwer 
Studienævnsformand  /  Dorte Cohrt Nebel
    Studienævnssekretær 


